



FIA
CIK KARTING
ACADEMY
TROPHY

FIA
CIK KARTING U18
WORLD
CHAMPIONSHIP

HIGH-QUALITY PARTICIPATION OF NON-EUROPEAN COMPETITORS IN THE CIK-FIA ACADEMY TROPHY

Thanks to its principles (karts supplied by Parolin free of charge and ready to race, supervised training, and friendly competition resembling a Nations Cup), the CIK-FIA Academy Trophy has managed to attract a good number of non-European ASNs, to such an extent that four out of the five continents will be represented!

The ASN of Brazil, the CBA, is one of those federations which, in addition to having selected their driver, involve themselves directly in supporting and accompanying their representative. The CBA has naturally nominated Felipe Fraga. At only 15 years of age, Fraga has an impressive record, with no less than 5 consecutive titles of Champion of Brazil and even – already – an accolade from the CIK-FIA. Indeed, in 2009, Fraga won the CIK-FIA Panamerican Championship in the Sudam Jr category. And although he has yet to race in Europe, he will be among the favourites to carry off the Academy Trophy.

Will Brazil yet again introduce us to a rare talent, a new young prodigy for the sport?

Fraga's Argentine neighbour, Jorge Paoloni, will also be seeking to consolidate in the Academy the experience he has gained from some fine wins in his home country.

Asia will be very strongly represented, with drivers from China (Kang Ling), Hong Kong (Jacky Chan), Macao (Wing Chung Chang), Singapore (Andersen Martono), and Clio Tjonnadi as the young ambassadress of Indonesia. At Wackersdorf, for the first event, Clio is likely to be the only female driver on the track, as the other young lady «Academician», Gabriela Jilkova from the Czech Republic, might have to withdraw on account of a recent injury to her arm.

Recently under the spotlights in the sports news, South Africa will also be taking part; its representative, Michael Taylor, has been doing some serious preparation, even going as far as travelling to France to take part in the Test Day at Ostricourt.

As well as being determined to beat the clock, he could also upset the sound level meter if it crosses his mind to pack... a vuvuzela!



FIA
CIK KARTING
ACADEMY
TROPHY

FIA
CIK KARTING U18
WORLD
CHAMPIONSHIP

UNE PARTICIPATION EXTRA-EUROPEENNE DE GRANDE QUALITÉ DANS LE TROPHÉE ACADEMIE DE LA CIK-FIA

Grâce à ses principes (karts prêts à rouler livrés gratuitement par Parolin, encadrement pédagogique, compétition conviviale aux allures de Coupe des Nations – le Trophée Académie de la CIK-FIA a réussi à séduire un bon nombre d'ASN extra-européennes, au point que quatre des cinq continents seront représentés !

L'ASN du Brésil, la CBA (Confederação Brasileira de Automobilismo), fait partie de ces fédérations qui en plus d'avoir sélectionné leur pilote, s'impliquent directement dans le soutien et l'accompagnement de leur représentant. La CBA a naturellement nommé Felipe Fraga. A seulement 15 ans, Fraga affiche un palmarès de vieux routier, avec pas moins de 5 titres consécutif de Champion du Brésil et même – déjà – une consécration de la CIK-FIA. En 2009 en effet, Fraga a enlevé le Championnat panaméricain de CIK-FIA en catégorie Sudam Jr. Même s'il n'a encore jamais couru en Europe, il sera à compter parmi les favoris du Trophée Académie. Coutumier du fait, le Brésil va-t-il encore nous faire découvrir une perle rare, un nouveau petit prodige du sport ?

Son voisin argentin, Jorge Paoloni, cherchera aussi à faire fructifier dans l'Académie une expérience riche de quelques belles victoires dans son pays natal.

L'Asie sera présente en nombre et en force, avec ses pilotes de Chine (Kang Ling), Hong Kong (Jacky Chan), Macau (Wing Chung Chang), Singapour (Andersen Martono) et Clio Tjonnadi en jeune ambassadrice de l'Indonésie. À Wackersdorf, pour la première épreuve, Clio risque bien d'être la seule représentante en piste de la gent féminine : récemment blessée au bras, la seconde « Académicienne », la Tchèque Gabriela Jilkova, pourrait devoir déclarer forfait.

Récemment sous les feux de la rampe de l'actualité sportive, l'Afrique du Sud sera aussi de la partie et son représentant, Michael Taylor, a soigné sa préparation, au point d'avoir récemment effectué le déplacement jusqu'en France pour participer au Test Day à Ostricourt. En plus d'être bien décidé à affoler le chronomètre, il pourrait aussi faire vaciller le sonomètre, s'il lui venait l'idée d'emporter dans ses bagages une.... vuvuzela !